

上海交通大学关于推荐“优秀来华留学生”人选的通知

各学院：

根据国家留学基金管理委员会《关于推荐“优秀来华留学生”人选的通知》，教育部将评选 2019-2020 学年“优秀来华留学生”，选拔并激励知华友华、品行兼优、成绩优异的来华留学生。现将具体工作要求通知如下，请学院本着公平、公正、公开的原则遴选和推荐候选人。

一、奖励对象及奖励标准

（一）定向名额：10 人

奖励对象：**自费**本科二年级（含）以上或研究生二年级（含）以上的全日制学历生。

奖励标准：提供奖金和荣誉证书。（本科生一次性奖励人民币 18000 元/人，研究生一次性奖励人民币 30000 元/人）

（二）开放名额：3 人

奖励对象：**中国政府奖学金**本科二年级（含）以上或研究生二年级（含）以上的全日制学历生。

奖励标准：仅提供荣誉证书。

二、申请条件

- （一）对华态度友好，在华表现优秀；
- （二）遵纪守法，身心健康，全面发展；
- （三）学习成绩优异，具备较强的学习和研究能力；
- （四）积极参加校内外各类活动；
- （五）同等条件下，家庭经济条件困难者优先。

三、申请材料

1.定向名额

- 1) 《中国政府奖学金申请表》（见附件 1）；
- 2) 2018-2019 学年成绩单（加盖公章）；
- 3) 申请人所在院系推荐信；
- 4) 《我的留华故事》一篇（题目不限），字数不少于 800 字，内容侧重在华学习生活期间记忆深刻的经历、体会和感受，写作语言为英文或中文；
- 5) **其他支撑材料**：科研成果，社会实践，文体活动等获奖证书或证明材料（复印件），有关宣传报道等。

2.开放名额

除按定向名额要求提供上述材料外，须提供以下材料：

- 1) 文章的检索证明、录用通知（其他论文不作为支撑材料上报）或参与发表专著证明材料；
- 2) 各类国家级、省市级比赛的获奖证明或专利证明等；
- 3) 担任学生干部或社团职务的证明；
- 4) 其他校内证明材料，须加盖留学生主管部门公章。

四、申请流程

- （一） 学生申请：10月18日-10月22日 学生将申请材料提交至学院负责老师。
- （二） 学院评审：10月23日-10月25日 学院老师组织评选，推荐定额候选人1-2名，定向候选人1名，并将学生材料和院系汇总表（见附件2）提交至留学生发展中心，闵行校区新行政楼 B809（留学生超过50人的学院可推荐2名定项候选人，留学生人数低于50人的学院推荐1名定向候选人）。
- （三） 学校评审：10月28日 留学生发展中心组织校内评审答辩，并将结果公示在留学交大官网。
- （四） 10月30日，留学生发展中心将学校推荐名单上报至国家留学基金管理委员会。

联系人：王照晴老师
联系电话：34203847
联系地址：闵行校区新行政楼 B809

上海交通大学留学生发展中心
2019年10月18日

Outstanding International Student Selection Notice

According to ministry of education notice, SJTU will organize outstanding international student selection, the notice as follows:

Candidates & Qualifications

Fixed Quota Candidates: 10

Qualifications:

1. For self-support undergraduate, master, and PhD students, studying for the second year and above;
2. Friendly attitude towards China, excellent performance in China;
3. Abiding by Chinese laws and university regulations. Mentally and psychologically healthy. Fully developed;
4. Excellent study achievements, competitive study and research ability;
5. Priority to students with family financial difficulties if equal in status.

Open Quota Candidates: 3

Qualifications:

1. For undergraduate, master, and PhD students (including scholarship and self-support), studying for the second year and above. Excluding those leaving campus due to exchange programme, internship, suspension of studying in 2019-2020 academic year.
2. Friendly attitude towards China, excellent performance in China.
3. Abiding by Chinese laws and university regulations. Mentally and physically healthy. Fully developed.
4. Excellent study achievements, competitive study and research ability.
5. Priority to students with family financial difficulties if equal in status.
6. Excellent academic performance. Actively participating activities or social practices. Contribute greatly to communicating Chinese traditional culture or strengthening international cultural exchange. Contribute greatly to public welfare.

Award Criteria

Fixed Quota Candidates

Provide reward and Certificate of Honor.

Undergraduate: one-time reward RMB 18,000 /person

Graduate: one-time reward RMB 30,000 /person

Open Quota Candidates

Provide only Certificate of Honor.

Application Materials

Fixed Quota Candidates

- 1) Application Form for Chinese Government Scholarship (Attachment 1)

- 2) 2018-2019 Transcript (with official seal);
- 3) Recommendation letter from applicant's department;
- 4) Essay: My story of studying in China, no less than 800 words; Content should include the memorable experience or feelings during the study life in China. Written language is English or Chinese.
- 5) Other supporting materials: Research papers, award-winning certificate or certification materials (photocopy) of cultural and social activities, or other related reports.

Open Quota Candidates

In addition to the above materials, open-ended applicants are required to provide the following materials:

1. Graduate applicants should provide the academic publication achievements including the article's retrieval certificate, the employment notice (other papers that are not as supporting materials reported), the copy of the published article front page (including title, key words, abstract and etc.) or participate in the publication of a monograph (proof material).
2. For all types of state-level, provincial and municipal competitions. A copy of the winning certificate or patent certificate.
3. A certificate of student cadres or associations.

Application Process

Oct. 18-22 Student Application

Students submit the above materials to school coordinator.

Oct. 23-25 School Review

School review and recommend 1-2 fixed quota candidates and 1 open quota, submit application materials and summary sheet (attachment 2) to International Student Center, B809, New-Admin BLD, Minhang Campus. (Schools with more than 50 international students may recommend 2 fixed quota candidates)

Oct. 28 University Review

International Student Center will organize professional review and publish on Study@SJTU.

Oct. 30 ISC will submit to Chinese Scholarship Council

International Student Center
Shanghai Jiao Tong University
Oct.18, 2019

附件 1 (Attachment1):

2019 年优秀来华留学生奖学金申请表

Application form for Excellent International Student Award 2019

护照姓名 Passport Name		学号 Student Number		学院 College	
专业 Major		国籍 Nationality		护照号码 Passport No	
手机 Mobile		邮箱 E-mail			
学习情况/ Status of Study:					
参加社会公益和社会实践情况/ Summary of social practice:					
获奖情况和其他/ Summary of rewards& Other Information:					
个人申请/ Personal application: 本人在此声明此申请表上所述内容及所提交之文件均真实有效。 I confirm that all the information I fill in and the materials I submit are valid. 签名/Signature 日期/Date					

注/Notes:

- 1、该表格中文或英文填写，所填写的内容均为本学年内的情况/This form should be filled in Chinese or English, all of your information should be in current academic year. 本表应附留学生个人情况说明、成绩单、发表论文情况证明等材料/You should also attach your personal statement, transcript, papers and other proof materials.

